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АХМЕТ БАЙТҰРСЫНҰЛЫ 
АТЫНДАҒЫ ҚОСТАНАЙ 
ӨҢІРЛІК УНИВЕРСИТЕТІ

Ахмет Байтұрсынұлы атын-
дағы Қостанай өңірлік универси-
тетінің түлегі Ұлпан Жұмабек 
X Factor Kazakhstan жобасының 
жеңімпазы атанды. Таяуда өткен 
жобада жоғары дәрежелі өнер 
көрсетіп, бес миллион теңге ұтып 
алды. Ұлпан X Factor Kazakhstan 
жобасының оныншы маусымын-
да дауыс берушілердің 35,34% жи-
наған. Финалда  «Құсни Қорланды» 
жеке дауыста орындап, көпшілік-

тің көзайымына айналды.
- Көңіл-күйім өте керемет. 

Жерлестер, достарым, ағай-
ын-туысқандар осылайша мені 
ерекше күтіп алады деп ойлаған 
жоқпын. Дәл қазір менен асқан 
бақытты адам жоқ. Жоба әділ 
өтті. Менің негізі ешқандай му-
зыкалық білімім жоқ. Кішкентай 
кезімде әкем екеуміз бірге ән айта-
тынбыз. Өнер жолы әкем арқылы 
дарыды деп ойлаймын. Сонымен 

қатар тәлімгерім Ділназ Ахмади-
ева да өнерге деген құштарлығым-
ды оята білді. Жобада қазақ, орыс 
және ағылшын тілдерінде жал-
пы саны он беске жуық ән орын-
дадым.  Бұл тек менің жеңісім 
емес, барша қазақстандықтар-
дың жеңісі. Қолдау білдірген жер-
лестеріме, бәріне алғыс айтамын, 
— дейді жеңімпаз Ұлпан.

                                                                               
Жалғасы 2-бетте

АХАҢ АТЫНДАҒЫ ҚАРА ШАҢЫРАҚ 
ТҮЛЕГІ  X FAСTOR ЖЕҢІМПАЗЫ

Финалда  жерлесіміз көрермендердің 35,34% дауысын жинады

ӨНЕРЛІ ӨРГЕ ЖҮЗЕР



жалғасы. басы 1 бетте
Бұл жеңімпаз қыздың жүрегінен шыққан 

шынайы сөзі. Ал оның жетекшісі Айсұлу 
Тұтқышеваның айтуынша, жеңіске жету 
жолы оңай болмаған.

- Әне-міне дегенше Ұлпан қызымыз бас 
жүлдені жеңіп алды. Шын мәнінде бар-
лығы жеңіл болып көрінуі мүмкін. Алай-
да жеңіс ешқашан оңай жолмен келмейді. 
Өте қиын болды. Себебі жоба соңы қалай 
аяқталатыны белгісіз еді. Нәтижені айтар 
сәтте бойымызды түрлі сезім биледі. Бірақ 
бәрі жақсы екеніне көзіміз жеткесін қуан-
дық. Алға қойған жоспарларымыз туралы 
ұшақта талқылап, әңгімелестік. Әзірге аз-
дап демалып, үзіліс жасағанымыз дұрыс. 
Одан әрі дамуға, шығармашылыққа көңіл 
бөлеміз деген ойымыз бар», - деді Айсұлу.

Ұлпанның анасы Эльвира Алматова да 
қызының басты қолдаушыларының бірі 
болды. 

- Қазақта «Баласы атқа шапса, анасы 
үйде отырып тақымын қысады» деген сөз 
бар. Мен де қызымның жобаға қатысып, 
әрбір сахнаға шыққанында іштей тілек-
ші болып отырдым. Ұлпан мектепте оқып 
жүрген кезінен бастап ән айтты. Әрине, 
оңай ештеңе болмайды. Кішкентайынан 
әкесі Қанат марқұммен бірге домбыра-
мен ән айтатын. Қызымды барша қазақ елі 
қолдады. Тілекші болған адамдарға айтар 
алғысым шексіз, - дейді жеңімпаздың ана-
сы.

Ұлпан Әулиекөл ауданына қарасты Қа-
занбасы ауылының тумасы. Ахаң атын-
дағы Қостанай өңірлік университетінің 

түлегі. Қазіргі таңда Ұлттық сараптама 
орталығында бактериялық лабараторияда 
лаборант болып жұмыс істейді. Мәдени-
ет саласында жүрмесе де, өнерпаз қыздың 
алға қойған арман-мақсаты көп. Өзінің 
айтуынша, болашақта жеке клипін түсіру 
ойында бар.

- Елге өнерімді танытып, жақсы қы-
рымнан көріндім деп ойлаймын. Алдағы 
күнге жоспар жетерлік. Соның бірі, жеке 
клипімды шығарып, елдің батасын алу. Ал 
арнайы берілген бес миллион теңгені қан-
дай бағытта жұмсайтынымды әлі ойлан-
бадым, - дейді Ұлпан Жұмабек.

Иә, дарынды қыздың жолы жарқын бо-
лары сөзсіз. Бұл ретте оның білім алған 
ордасының да ықпалы басым. Өз сөзінде 

ол ЖОО қабырғасында жүргенде де өнер-
мен тығыз байланыста болған. Қазақстан-
ның халық ақыны Әсия Беркенованың 
өнер мектебінде жүріп шыңдалған. 

- Ахмет Байтұрсынұлы атындағы ҚӨУ 
Ұлпан қызымыз жеңімпаз атанды деген-
ді естігелі бері керемет көңіл күйде. Се-
бебі X Factor Kazakhstan бағдарламасы-
ның оныншы өткізу кезеңінде универси-
тетіміздің «Өнер» мектебінің түлегі Ұл-
пан Жұмабек жеңіске жетті. Біз Ұлпанды 
осы жеңісімен құттықтай отырып, бізден 
алған білімінің шеберлігін шыңдай беруі-
не тілектеспіз, — дейді Әсия Әйіпқызы.

Бибіт Мирамұлы, 
«Журналистика» ББ 2-курс студенті

АХАҢ АТЫНДАҒЫ ҚАРА ШАҢЫРАҚ 
ТҮЛЕГІ  X FAСTOR ЖЕҢІМПАЗЫ
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Уақыт тынысы

«Сонымен қатар, бүгінгі күні Қазақстан 
Республикасы азаматтарының едәуір бөлігі 
(Қостанай, Ақмола, Солтүстік Қазақстан, Қа-
рағанды, Павлодар, Алматы, Түркістан, Жам-
был, Ұлытау облыстарының, Жетісу және 
Абай облыстарының, Астана қаласының 
тұрғындары) , Алматы, Шымкент) - UTC+6 
әкімшілік уақыт белдеуіне сәйкес өздерінің 
географиялық уақытынан бұрын тұрады. 
Географиялық түрде көрсетілген аймақтар 
UTC+5 уақыт белдеуінде орналасқан. Адам 
денсаулығы, экономикасы мен қауіпсіздігі 
үшін күн (табиғи) уақытына барынша жақын 
тұрақты уақыт белдеулерін пайдалану қа-
жет», - делінген түзетулер жобасындағы 

түсіндірме жазбада.  
Осыған байланысты жекелеген азаматтар, 

қоғам белсенділері, парламент депутатта-
ры Қазақстандағы, оның ішінде Қызылор-
да, Қостанай, Батыс Қазақстан облыстары 
үшін уақытты есептеу мәселелерін кезең-ке-
зеңімен көтеріп отырды. 

Тиімсіз уақытты пайдалану бірқатар ау-
рулардың өршуіне ықпал етеді және басты 
факторлардың бірі болып табылады. Ең ал-
дымен, шаршау, психикалық және физикалық 
өнімділіктің төмендеуі, ұйқының бұзылуы, ас 
қорытудың бұзылуы және т.б. көрініс беретін 
десинхронозды атап өткен жөн. Жоғарыда 
айтылғандарды ескере отырып, 2018 жылдың 
желтоқсан айында Қызылорда облысында 
жергілікті уақыт бір рет артқа жылжыды. Осы 
мәселені жан-жақты зерделеу мақсатында 
Қазақстан Республикасы Сауда және интегра-
ция министрлігі жанынан тиісті жұмыс тобы 
құрылды, оның құрамына 60-тан астам адам 
мүше болып енді. Оған Қазақстан Республи-
касы Парламенті депутаттарының, Қазақстан 
Республикасы Парламенті Мәжілісінің депу-
таттарының өкілдері, орталық және жергілік-
ті мемлекеттік органдардың, ғылыми инсти-
туттардың, медициналық университеттердің 
және қоғам белсенділерінің көпшілігі кірді. 

Әзірлеушілер сондай-ақ «артық уақыттың 
әлеуметтік салдары адамның қалыпты ұй-

қының болмауы, физикалық және ақыл-ой 
белсенділігінің төмендеуі және иммунитет» 
екенін атап өтеді. Құжат 22 желтоқсанға дей-
ін қоғамдық талқылауға ұсынылды.

Атырау, Батыс Қазақстан, Маңғыстау, 
Ақтөбе және Қызылорда облыстары төртін-
ші сағаттық белдеуде (UTC+4+1) орналасқан. 
Астана, Алматы, Шымкент және басқа об-
лыстар (Қостанай, Солтүстік Қазақстан, Ақ-
мола, Қарағанды, Ұлытау, Түркістан, Жам-
был, Павлодар, Шығыс Қазақстан, Абай, 
Жетісу, Алматы) бесінші сағаттық белдеуге 
(UTC+5+1) жатады. Сарапшылар ел шын 

мәнінде төрт уақыт белдеуінде орналасқа-
нын атап көрсетеді: UTC+3, UTC+4, UTC+5, 
UTC+6. 

1 желтоқсанда жұмыс тобының отыры-
сында UTC+5 бірыңғай уақыт белдеуін ен-
гізу бекітілді. Сарапшылардың пікірінше, 
бұл нұсқа ең дұрыс және қолайлы нұсқа, ол 
Қазақстанның көптеген аймақтарына табиғи 
жақын уақытты пайдалануға мүмкіндік бе-
реді. 

Серік Аружан, 
«Журналистика» ББ 2-курс студенті

Қазақстан 2024 жылдың наурыз айында 
біртұтас уақыт белдеуіне көшуге дайындалуда

Үкімет қаулысының жобасы қоғамдық талқылауға шығарылып, шешім қабылданды. Қазақстанның бүкіл 
аумағында бесінші сағаттық белдеу қолдану жоспарлануда.

Қазақстан 2024 жылдың на-
урыз айында біртұтас уақыт 
белдеуіне көшуге дайында-
луда. Үкіметтің жоспары-
на сәйкес, Астана, Алматы, 
Шымкент қалаларында және 
Астана уақыты әрекет ететін 
облыстарда 2024 жылғы 29 
ақпаннан 1 наурызға қараған 
түні сағат 00:00-де уақыт бір 
сағатқа артқа ауыстырылады. 
Құжат қабылданса, Астана 
мен бұл аймақтар уақыт өте 
Бейжіңнен алыстап, Лондонға 
жақындай түседі. 



- В нашем университете десятки специально-
стей. Почему ты выбрал именно сферу IT?

- Я считаю, что в Казахстане особенно боль-
шой потенциал для развития IT - инфраструкту-
ры в целом.  С детства у меня хорошая дружба 
с техникой, поэтому, когда встал вопрос о буду-
щей профессии, я выбрал IT, а именно специаль-
ность «Вычислительная техника и программное 
обеспечение». Хочу сказать, что Казахстан по 
меркам других стран еще молодое государство, 
но при этом независимое и нуждается в своих 
грамотных специалистах во всех сферах, и IT 
далеко не последняя в этом списке. Попробовать 
себя и внести вклад в развитие страны, поче-
му бы и нет!

-Какие преимущества в IT- сфере ты нашел 
для себя?

-Я родился в 21 веке, где все переходит на 
цифровые носители, а с появлением интернета 
еще сильнее ускорился процесс цифровизации в 
мире. Так что быть специалистом в области IT 
на данном этапе времени очень востребовано и 
престижно, на мой взгляд. Имея диплом по этой 
специальности, можно найти работу в любом 

офисе, в любой компании, мало того, эта дея-
тельность довольно-таки высокооплачиваемая, 
особенно если человек - хороший специалист в 
этой сфере.

-Насколько мне известно, ты активно занима-
ешься и общественной деятельностью, являясь 
членом партии «Аманат»? 

-Мне мой руководитель говорит, что специа-
лист, который просто посещал пары и учился и 
специалист, который помимо учебы занимался 
общественной деятельностью, на выпуске из 
университета выходят двумя разными людьми. 
Они могут посмотреть на проблему, на ситуа-
цию с разных сторон и найти разный выход из 
нее, разные ответы на решение одной и той же 
проблемы. Конечно, и первый нужен для стра-
ны, но второй нужен больше. Я не мыслю свою 
жизнь без IT – технологий и без волонтерства. 
После принятия законопроектов государство 
реально предоставляет большие возможности, 
множество проектов для волонтеров. И я это ре-
ально ощущаю.

- Тяжело ли совмещать учебу и работу, ведь 
это же двойная нагрузка и по времени, и по каче-
ству выполняемых работ?

-Нет, если все делать по-умному. Перед тем, 
как устроиться на работу, на собеседовании надо 
точно согласовать график работы с работодате-
лем. Конечно, следует сделать акцент на учебе, а 
потом уже на работе. Но не хочу быть и вне сту-
денческой жизни. Работать мы будем всю жизнь, 

а время студенчества – сейчас, потом его уже не 
вернуть. Но, знаешь, совмещать учебу и работу 
интересно, это красит студенческую жизнь, все 
время занят чем-то интересным и полезным.

-Какие цели ты поставил для себя и каким ви-
дишь себя в будущем?

-Больших целей на будущее пока еще не ста-
вил, но хочу сказать, что у меня есть определен-
ный план на 3-4 года, по которому буду идти по 
жизни, правда, этот план постоянно строится 

и перестраивается. Но в будущем вижу себя 
успешным, востребованным, высокооплачивае-
мым специалистом в IT-сфере. А наряду с лю-
бимой работой не оставлю общественную дея-
тельность. Предпочитаю демонстрировать свои 
достижения умениями, а не просто словами.

Əмірлан БАЙҒОНЫС, студент 2
курса ОП  «Журналистика»

Автор и руководитель проекта -  магистр 
социальных наук Виталий Руднев. Второй 
раз в течение текущего учебного года Вита-
лий – недавний выпускник магистратуры ОП 
«Журналистика» - выигрывает грант в кон-
курсе социальных проектов посольства США 
в Республике Казахстан. Первый Проект был 
также предназначен для студентов с особыми 
потребностями. Цель этого особенного проек-
та – просветительская: авторитетные специа-
листы познакомят участников с международ-
ными и казахстанскими законодательными 
актами, направленными на обеспечение их 
гражданских прав и улучшение качества жиз-
ни. Обучат технологиям построения планов 
личностного и профессионального роста, гра-
мотному построению личной карьеры, эффек-
тивной коммуникации и психоэмоциональной 
устойчивости.

На презентацию Проекта помимо особен-

ных студентов вузов и колледжей Костаная 
были приглашены и волонтеры. Своими впе-
чатлениями поделилась студентка 3 курса ОП 
«Переводческое дело» Карина Бурханова: «Зал 
был полон: я очень удивилась такому огромно-
му количеству пришедших. Меня пригласили 
на презентацию какого-то интересного проек-
та, о котором я ничего не знала. Сначала всех 
познакомили с тренерами и экспертами проек-
та, которые рассказали немного о себе и сво-
их курсах. Это были профессора философии 
и психологии, преподаватели английского и 
казахского языков, которые в рамках проекта 
предлагали пройти обучение по своему пред-
мету бесплатно. Интересно то, что на проекте 
предусмотрено обучение игре в шашки, шах-
маты и тогызкумалак. Кроме того, запланиро-
ваны поездки-экскурсии, встречи с интересны-
ми личностями, тимбилдинг. 

Кстати, на презентации я познакомилась с 
представителем НПО “Мир Нашими Глазами” 
Данной Султангалиевой. Работой ее центра 
я восхитилась. В нем обучают незрячих чте-
нию и письму по системе Брайля, цифровой 
грамотности, ориентированию на местности. 
Данна – волевой человек. Она поет, занимается 
спортом, и вот - создала свой центр. Инвалид-

ность не мешает ей жить полноценной жиз-
нью, и другим Данна помогает поверить в то, 
что особенным людям можно жить так, как и 
всем обычным, не ущемляя себя. 

Хочу обратиться к читателям нашей студен-
ческой газеты. Возможно, у вас есть друзья с 

особыми потребностями. Расскажите им об 
этом проекте! Он поможет им реализоваться, 
найти друзей, научиться новому в дружелюб-
ной и доброй атмосфере. Получить информа-
цию о Проекте можно в 240-м кабинете глав-
ного корпуса КРУ по ул.Байтурсынова».

3БІЛІМ ЖАРЫСЫ

Мы из КРУ

Инклюзия

ОН ВИДИТ СЕБЯ IT СПЕЦИАЛИСТОМ И 
ОБЩЕСТВЕННЫМ ДЕЯТЕЛЕМ

ОСОБЕННЫЙ ПРОЕКТ ДЛЯ ОСОБЕННЫХ СТУДЕНТОВ

Я беседую со студентом 2 курса фа-
культета машиностроения, энерге-
тики и информационных технологий 
Жоламаном Елубаем. Молодой чело-
век закончил колледж в Житикаре и 
решил продолжить свое обучения в 
стенах нашего университета

В университете прошла презен-
тация проекта «Студенты с 
ограниченными возможностями: 
правовая защита и повышение 
конкурентоспособности на рынке 
труда»



СОБЫТИЕ

Махаббат, қызық мол жылдар

В первом фестивале 2017 года к конкурсно-
му просмотру было представлено всего 3 филь-
ма студентов специальности «Журналистика». 
В программе нынешнего третьего – 9 фильмов 
студентов КРУ и Казахстанской национальной 
академии искусств имени Темирбека Жургено-
ва (Алматы). 

В этом году фестиваль длился три дня, предо-
ставив богатую программу, состоящую из про-
смотров конкурсных фильмов, мастер-классов, 
презентаций профессиональной кинодокумен-
талистики. В составе жюри – авторитеты ка-
захстанской киноиндустрии и специалисты ме-
диа: продюсер и автор документального кино, 
редактор онлайн-телеканала Tengri News Ири-
на Грибовская; кинокритик Александра Порш-
нева; режиссеры Айгуль Черендинова, Дана Са-
битова и Евгений Лумпов; продюсер, режис-
сер-кинодокументалист доцент кафедры «Ре-
жиссура экранных искусств факультета «Кино 
и ТВ» КазНАИ имени Темирбека Жургено-
ва Асия Байгожина, директор городской газе-
ты «Наш Костанай» Аскар Жабаев, профес-
сор кафедры журналистики и коммуникацион-
ного менеджмента Алматай Жусупова. Специ-
альным гостем фестиваля стала прилетевшая 
из Алматы Беркова Надежда Николаевна – из-
вестный и авторитетный казахстанский кино-

вед и кинокритик. По словам Надежды Никола-
евны, она была рада участвовать в KozQaras. В 
день закрытия фестиваля она призналась в том, 
что ее поразила творческая энергия наших сту-
дентов. Давая оценку фестивалю, она отметила, 
что  это событие не только мотивирует к про-
фессиональному росту  студенческую моло-
дежь, поддерживает кинематографическое ис-
кусство страны, но и создает прекрасное сооб-
щество единомышленников.

На протяжении трех дней плотного графи-
ка фестиваля, работавшего с 10 часов утра до 
8 часов вечера, на его площадках в онлайн и 
офлайн-форматах было проведено множество 
мероприятий. 

В первый день - круглый стол, посвященный 
обсуждению проблем документального кино. 
Выступили: Денис Данилов - режиссер, сце-
нарист, креативный продюсер, Азат Хакимов - 
режиссер, PhD-режиссура, профессор-практик 
Школы Медиа и Кино университета «AlmaU», 
Айдос Сейтжан -режиссер, заведующий кафе-
дрой «Кино и ТВ» КазНУИ, председатель об-
щественного объединения «QazDoc». В этот 
же день прошли тенинги для студентов, кото-
рые провели мастера Надежда Беркова и Ай-
дана Муканова. В завершении был представ-
лен к просмотру и обсуждению документаль-

ный фильм “Бертран Рубенштейн. На железке”, 
и – внутри себя”(2023 год) режиссера Гульжи-
бек Бекмухамедовой. Второй день запомнил-
ся ярким мастер-классом от Надежды Берковой 
на тему шедевра киноавангарда “Турксиб” ре-
жиссера Виктора Турина. Затем состоялся показ 
конкурсных работ и обсуждение фильмов чле-
нами жюри. В финальный день фестиваля был 
проведен мастер-класс от студии “Smile”, где 
любой студент имел возможность узнать тонко-
сти операторской работы и опробовать профес-
сиональное кинооборудование под наблюдени-
ем мастеров. В 14:00 начался финальный показ 
конкурсных студенческих работ, а вне конкурса 
был показан фильм, снятый учащимися школы 
имени Абая Федоровского района нашей обла-
сти. Кстати, на фестиваль прибыла целая солид-
ная делегация из этой школы во главе с дирек-
тором и завучами. Фестиваль дал возможность 
старшеклассникам пополнить свои знания в об-
ласти медиаиндустрии, а руководству кафедры 
журналистики и коммуникационного менед-
жмента КРУ наметить с руководством школы 
перспективы сотрудничества.

В финале третьего дня членами жюри были 
названы победители. В номинации «Режис-
сура»  главную статуэтку фестиваля завоевал 
Алимхан Маулен, а приз зрительских симпатий 
в этой номинации достался   Алмату Ыдырыс. 
Оба -  студенты Казахской национальной акаде-
мии искусств имени Т.  Жургенова. В номина-
ции «Журналистика» звезду фестиваля получи-
ла студентка 4 курса ОП «Журналистика» КРУ 
Яна Гарькуша. Она забрала и  приз зрительских 
симпатий.

Главный организатор и вдохновитель фести-
валя старший преподаватель кафедры журнали-
стики и коммуникационного менеджмента КРУ 
Айнур Сулейменова, подводя итоги форума, от-

метила: «Это большая удача для наших студен-
тов услышать оценку своей творческой рабо-
ты  и получить практические рекомендации  от 
именитых документалистов». И с ее мнением 
нельзя не согласиться: фестиваль KozQaras стал 
не только местом конкурса и оценки студен-
ческих работ, но и форумом для обмена опы-
том, знаниями и начинающих кинодокумента-
листов, и опытных признанных специалистов в 
этой сфере. 

Что дальше? Конечно же, четвертый KozQaras 
с перспективой расширения географии, соста-
ва участников, с новыми креативными идеями, 
форматами и экспериментами. И красной до-
рожкой, как в Каннах…

Глеб Рычко, 
студент 2 курса 

ОП «Журналистика»

Томирис ЖАСҰЛАНҚЫЗЫ, 3-курс сту-
денті:

— 14-ші ақпан Əулие Валентин күніне де-
ген көзқарасым нейтралды. Себебі бұл күн əр-
кімге əр қалай болуы мүмкін. Жеке өзіме ке-
лер болсақ қалыпты күннің бірі. Дей тұрған-
мен сол күні досыңнан немесе жақыныңнан 
сыйлық алғанға не жетсін?! Қыз баласы болға-
сын нəзіктік пен тосын сыйға жанымыз əуес 
қой. Ал нақты жігіттен сыйлық күтем деп ай-
тпас едім. Себебі қазір мен үшін басты маңы-
зды нəрсе ол — білім алу. Өз мамандығым-
ды толық, жетік меңгеру. Болашақта тұрмыс 
құрғаннан кейін бұл күнге көзқарасым өзге-
руі мүмкін. Алайда, 14-ші ақпанда сыйлық алу 
үшін емес. Жалпы ол күнді мейрамханалар да 
жақсы көретін адамыңмен бірге кешкі ас ішіп, 
ерекше өткізген дұрыс деп санаймын!

Ыбырай САБЫРЖАН, 2 курс студенті:
— Мен Əулие Валентин күніне бейта-

рап тұрғыда қараймын. Менің ойымша, ұлт 
жəне елге байланысты емес, мейрамды қала-
уы бойынша кез-келген адам тойлауы қажет. 
Шыны керек бұл мейрам қазақ халқының ме-
рекесі емес. Дегенмен қазақ тойлауға бол-
майды деген сөз жоқ. Əрбір саналы адамның 
таңдау құқығы бар. Сондай-ақ, еркін түрде өз 
құқығын пайдалана алуы маңызды. Өз басым 
бұл мейрамды тойламаймын, бірақ тойлайтын 
басқа адамдарға ешқандай қарсылығым жоқ. 
Əр адам жеке тұлға. Олардың көзқарасына 
əсер ету мəдениеттілік емес.

Раушан АЗАМАТҚЫЗЫ, 2-ші курс сту-
денті:

— Əр жыл сайын осы күнді күтетін жастар-
дың көп болуы қызықтырарлық жайт. Əсіре-

се, бұл күн мектеп қабырғасында оқып жүр-
ген оқушылар мен студенттер арасында кеңі-
нен таралған. Мен мектепте білім алып жүр-
ген жылдары достарым осы күнді асыға кү-
тетін. Бір-бірлеріне тілек жазып, жақсы көр-
ген адамдарына түрлі-түсті жүрек тəрізді 
конвертке сыйлап, құттықтау хаттар жібе-
ретін. Сол əдемі хаттарды көп алған адамға 
тамсанып, қызығатынбыз. Өкінішке қарай, 
əлде қуанышыма орай, сол кезде мен үшін 
«Əулие Валентин» күні ешқандай мереке 
сыңды тойланатындай дəрежеде болмапты. 
Санам толықсып, уақыт өткесін аталмыш ме-
рекенің түпкілікті қажет емесіне көзім жет-
ті. «Əулие Валентин» мерекесі христиан, 
католик дінінің ұстанушыларының мере-
кесі. Қазақ жастары мұның түпкі мəнін біл-
мегендіктен, 14 ақпан «Ғашықтар күні» де-
ген атпен тойланып жүр. Аты айтып тұрған-
дай «Əулие Валентин» христиан дінінің ме-
рекесін «не себепті қазақ жастары тойлауы 
тиіс?» деген сұрақ мені толғандырады. Та-
рихы сан ғасырлар бойы қалыптасып келе 
жатқан, ұланғайыр жерімізде махаббат хика-
ясына толы оқиғалар қаншама. Əрқайсымыз 
«Лəйлі-Мəжнүн», «Қыз Жібек пен Төлеген», 
«Еңлік-Кебек» сыңды туындыларда жастар-
дың шексіз махаббатына куə болдық. Енде-
ше, 14-ші ақпан күнін өзге елдің, өзге дін-
нің мерекесін насихаттағанның орнына, қа-
зақ болмысына тəн, тəрбиелік мəні зор ме-
рекелерді неге тойламасқа? Бағымызға орай, 
15-сəуір «Қозы мен Баян» ғашықтар мейрамы 
деп бекітілген. «Əулие Валентин» күнін той-
лағанша, шынайы махаббатқа толы, құрмет 
пен сыйластыққа, отбасылық құндылықтарға 

негізделген 15 сəуір мерекесі тойлану керек. 
Көрші елдерге еліктегенше, өзіміздің мере-
келерімізді насихаттап, ұлттық болмысымы-
зды шыңдап отыру басты парызымыз деп 
білемін!

Бекзод ГАППАРОВ, 4 курс студенті:
«Валентин күні» Еуропада жəне АҚШ-

та ұзақ жылдар бойы тойланып келе жатқан 
мереке саналады. Бұл мейрам қазақ даласы-
на Кеңес Одағы ыдыраған соң, Ресейде етек 
жайып, кейін қазақ даласына да келді. Солай 
біз де «заман ағымы ғой» деп өзге жұрттың 
артынан еріп, тойлайтын болдық. 14 ақпан 
жақындағанда мектептерімізде барлық 
оқушы мектеп дəлізіне арнайы əшекейленген 
жəшік ілумен əлек болады. Абыр-сабыр бо-
лып жатқан жасөспірімдерімізге  ешбір тый-
ым салмақ түгілі, ескерту жасамайды. Қай-
та мектеп басшыларының қолдауымен іс-ша-
ралар өткізіледі. Соңғы кездері əлеуметтік 
желілерде осы «Əулие  Валентин күні» мей-
рамына балама ретінде «Қыз Жібек пен Төле-
ген» немесе «Қозы Көрпеш пен Баян Сұлу» 
күнін тағайындау мəселесі жиі айтылып 
жүр. Кейбір жастар 15 сəуір күнін еліміздің 
ғашықтары «Қозы Көрпеш пен Баян Сұлу» 
күні деп тойлап та жүр. Бəлкім, бұл осы мей-
рамның қазақша баламасы болсын деген ни-
еттен туған ұсыныстар шығар. Бірақ, жоға-
рыда айтып өткеніміздей, бізге еш жақын-
дығы жоқ мейрамды қалай да тойлауға ты-

рысқанымыз жөн бе? Не үшін біз бұл мей-
рамды тойлауға ұмтылып, балама іздеп, бас 
қатыруымыз керек? Біреулер, «еш зияны 
жоқ, жастардың көңіл көтеруіне септігін ти-
гізетін мейрамды тойлағаннан не айып?» деп 
қарсы шығуы мүмкін. Бірақ, бұл мерекенің 
мəні əлдеқайда қорқынышты нəтижеге алып 
келмесіне кім кепіл? Расында, ешкімге жал-
тақтамай, сүйген жарыңа немесе ғашығыңа 
сыйластығың мен сүйіспеншілігіңді біл-
діру үшін қыстың бір күнін күтіп қажет емес 
тəрізді. Сөз соңында айтарым, бұл мейрам-
ды тойламауды талап етіп, ешкімді тоқтата 
алмайтынымыз айдан анық. Сондықтан бұл 
мəселеге деген қарым-қатынасын əркім өзі-
нен, өз жүрегінен табуы тиіс.

Ақнұр ЕРМЕК 1 курс студенті:
— Менің ойымша 14-ші ақпанды қазақтар-

дың мереке ретінде санауы дұрыс емес. Се-
бебі бізде ол күнді алмастыра алатын «Қозы 
Көрпеш – Баян Сұлу» күні бар. Онда да ұна-
татын адамдар бір-біріне сыйлық сыйлап, 
көңіл күйлерін көтеріп қуаныш сыйлайды. 
Тек бір күнді махаббат күні деп қарастырмау 
керек. Шын ғашықтардың əр күні бір-біріне 
сыйлық іспетті. Əсіресе, жігіттер қыздарына 
немесе жақсы көретін адамын жиі қуантып 
тұрғаны дұрыс. Қыз — нəзік жанды жара-
тылыс қой. Əрқашан өзіне көңіл бөліп, үнемі 
еркелеткенді жақсы көреді.

Айша ЕРТАЙҚЫЗЫ 3 курс студенті:
— Негізі 14-ші ақпанды ғашықтар күні 

ретінде қарастырмағанымыз жөн секілді. 
Біздің өзіміздің сəуір айында ғашықтар күні 
мерекеміз бар ғой. Сосын бір күнді ғана бел-
гілеп сезім білдіріп, сый жасау керек деген 
ұстаным қате. Адам бір-біріне əрдайым жылы 
сөз айтып, ұнататындықтарын жеткізіп оты-
руы шарт. Қазір жігітпен жүретін немесе ара-
ласатын уақыт жоқ. Себебі үшінші курспыз. 
Алда төртінші курс, дипломдық жұмыс бар. 
Сондықтан бұл мерекенің қазіргі таңда мен 
үшін рөлі жоқ.

Сауалнаманы жүргізген
2-курс студенттері

Не Каннский, но тоже 
кинофестиваль!

В КРУ прошел фестиваль студенческого 
документального кино

Сіз ғашықтар күнін 
тойлайсыз ба?

Еще три года назад кинофестиваль KozQaras был всего лишь кафе-
дральным мероприятием. Сегодня – это уже кинематографическое 
событие, привлекшее внимание кинокритиков и киноведов страны 

Алда көктем жақындап қалды Демек, жер бетіндегі тіршілік оянып, 
бәрі жаңарады. Ал көктем мен махаббат сөзі егіз ұғымдай. Көктем бізді 
махаббат әлеміне еліктіріп әкететіні жасырын емес. Ендеше, махаббат 
мейрамын көктемде тойлаған жөн бе әлде қысқы мейрам дұрыс па? Бұл 
жайында жастардың пікірін білгіміз келді. 
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Интересная профессия 
Обычный сельский учитель, выходец из села 

никогда даже не думал, что станет разведчиком и 
дипломатом. Как-то приятель уговорил Омиртая 
зайти в здание отдела КГБ на улице Дзержин-
ского, где они заполнили анкеты. Прошел год и 
уже завуча школы пригласили на окончательную 
беседу в спецслужбу. Прошел учебу на высших 
курсах КГБ в Минске и началась оперативная 
работа.

– Я приобрел емкий багаж знаний. Для меня 
просто открылся новый мир. А мой друг поче-
му-то не попал в органы, – вспоминает Омиртай 
Макашевич.

В дальнейшем Битимов был направлен на 
курсы переподготовки, где углубленно учил вос-
точные языки. В 1978 году в Афганистане про-
изошла Суарская революция, страну раздирали 
внутренние конфликты. Положение вблизи юж-
ных границ СССР было нестабильным. Кремль 
понял, что афганский вопрос стал приоритетом 
надолго. В 1979 году Москва силовым методом 
приводит к власти своего ставленника – Бабрака 
Кармаля.

– Никогда не думал, что в Афганистане столь 
много языков и диалектов. Нести службу было 
крайне сложно. Обеспечение продуктами, ГСМ 
шло с перебоями. Дороги часто закрывались. 
Продукты в Кабул доставляли авиацией. Совет-
ских военных преследовали различные болезни. 
С активизацией внутренней обстановки рядом 
гибли друзья – оперативники КГБ, погранични-
ки.

Тем не менее, поставленные задачи выполня-
лись.

– Мы с афганскимиартнерами создавали не-
легальные структуры в местах, контролируемых 
моджахедами. Пришлось объездить все провин-
ции, – вспоминает ветеран.

Затем были новые командировки в неспокой-
ную страну. Всего Афганистану Битимовым как 
сотрудником КГБ-КНБ, а позже в качестве ди-
пломата отдано 14 лет.

– Парадокс, что самый главный враг Советской 
армии Ахмад Шах Масуд позже стал союзником, 
воюя уже с талибами, – говорит о превратностях 
политики собеседник.

Последующие поездки были для Омиртая 
Битимова легче. Старые афганские знакомые 
выросли до министров и генералов. Налажены 

контакты вплоть до уровня президента. Зная, что 
здесь важны клановые связи, родоплеменные 
особенности и настроения, дипломату было лег-
че выстраивать отношения.

– В то же время был период несправедливого 
отношения к бывшим друзьям. После развала 
СССР я автоматически оставался в российском 
МИДе. Ушел из власти Наджибулла, а в наше 
диппредставительство обратился за визой Ба-
брак Кармаль. Он спасался от моджахедов, как 
и многие афганские коммунисты. Вдруг глава 
МИДа Козырев заявил: «От старых друзей отка-
заться». Я, как работник генконсульства, все же 
пробил визу Кармалю. Месяц мы прятали быв-
шего главу страны и только через Бориса Ельци-
на смогли решить вопрос, – вспоминает Омиртай 
Макашевич.

Невидимый фронт
С возвращением в Казахстан после некоторого 

периода работы в МИДе Битимову предложили 
возглавить главное управление разведки, на базе 
которого позже будет сформирована СВР «Бар-
лау». Он стоял у истоков формирования самосто-
ятельной разведки. Немногий из руководителей, 
поработавший в ДЗК, решал одну из главных 
задач – развертывание зарубежных разведточек. 
Встретил поддержку председателя КНБ Дже-
нисбека Джуманбекова в этом направлении. Ок-
репли собственные кадры разведки, улучшалось 
техническое оснащение.

– Я многому научился, работая в Москве в 
ПГУ КГБ СССР. Пригодились уроки, получен-
ные от наставника Юрия Леонтьевича Кухты. 
Быть руководителем непросто, а разведка, как и 

контрразведка, – непростая и творческая работа, 
– говорит собеседник.

За красивой оберткой и ореолом романтики 
профессии таятся разные сложности и опас-
ности. Ветеран спецслужбы помнит, как перед 
первым выездом в Афганистан пугала неизвест-
ность. Некоторые сокурсники отказались ехать 
под разными предлогами.

Там, где служба
Разведчик должен работать там, где интересы 

службы, а не там, где ему удобно, убежденно го-
ворит Омиртай Битимов, побывавший в разных 
странах и городах: от Кабула и Мазари-Шарифа 
до Анкары.

– Уже когда сам готовил ребят в страны с неста-
бильной политической обстановкой, всегда гово-
рил: не бойся. Командировка связана с риском. 
Где-то взорвется, что-то иное может случиться. 
Сейчас откажешься – выиграешь в малом. Зато 
позже откроется широкое поле возможностей.

Памятен случай, когда сотрудник после курсов 
переподготовки поддался влиянию родственни-
ков. Стал отказываться от поездки за рубеж. Я 
возмутился. Как так? Он занял чужое место, ведь 
других кандидатов отвели. Затрачены время и 
средства. Я принципиально добился его уволь-
нения. Спасовавшему даже перед мелкими труд-
ностями опасно доверять сложное задание. Не 
имеющий стержня разведчик, оказавшись один 
в «поле», может просто уклониться от реальной 
работы и станет слать в Центр «липу», – говорит 
экс-руководитель разведки.

Как-то в Кабуле молодой оперативник возму-
тился, что предстоит мероприятие в старом горо-
де. Заявил: «Там кишат беднота и грязь, я, мол, 
дипломат». Резидент жестко отрезал: «Ты не вто-
рой секретарь, а сам дерьмо… Будешь там, где я 
скажу и куда направят».

Позже, став послом, Омиртай Битимов в отли-
чие от других глав диппредставительств реально 
оценивал угрозы. Разрешил дипломатам привез-
ти в Кабул семьи. Проводил встречи в разных ме-
стах, ездил без охраны, хотя обстановка менялась 
ежедневно.

Успешность работы на дипломатическом по-
прище во многом способствовала сближению 
Казахстана с Афганистаном. Неудивительно, что 
Омиртай Битимов получил высшую афганскую 
награду – медаль «Мир Маджиди Хана» из рук 
президента Ашрафа Гани. Она добавилась к по-
лученному еще при СССР за выполнение спец-
задания в Афганистане ордену Красной Звезды, 
орденам «Данк» и «Достык» и многим медалям.

– Я счастлив, что много лет работал в разведке. 
У каждого времени свои достижения и пробле-
мы, и только о некоторых можно рассказывать... 
Сегодня мы, ветераны, стараемся поддерживать 
патриотический дух действующих сотрудников. 
В этом ключе есть понимание руководства КНБ, 
которое всегда стоит за чистоту рядов – говорит 
Омиртай Макашевич.

Статья опубликована в №132 от 04.11.2023 га-
зеты «Вечерний Алматы» под заголовком «Раз-
ведчиками не рождаются»

ИЗ УЧИТЕЛЕЙ – В РАЗВЕДЧИКИ

ҰСТАЗДАН ШӘКІРТ 
ОЗАР БАПТАҒАНДА

ҚӨУ СТУДЕНТТЕРІ КОРЕЯДА 
БІЛІМ АЛАДЫ

Ахмет Байтұрсынұлы атындағы Қоста-
най өңірлік университетінің, атап айтқан-
да журналистика жəне коммуникациялық 
менеджмент кафедрасының түлегі Дар-
хан Əудуахит «AMANAT» партиясының 
баспасөз хатшысы болып тағайындалды. 
Дархан Əбдуахит 1983 жылы 12 шілде-
де Қостанай облысында дүниеге келген. 
А.Байтұрсынов атындағы Қостанай мем-

лекеттік университетінің журналистика 
мамандығын бітірген. Еңбек жолын «Жас 
қазақ», «Алға» журналдарында бастаған. 
«Хабар» арнасында «Жеті күн», «Бетпе-бет» 
бағдарламаларының жүргізушісі болды. 
2022 жылдан бастап «Хабар 24» арнасын-
да шығарушы редактор қызметін атқарды. 
Дарханға сəттілік тілейміз!

Ахмет Байтұрсынұлы атындағы Қостанай 
өңірлік университетінің 2 курс студенттері 
Бейбарыс Батырғожин мен Темірлан Сапар-
баев екінші семестрді Кореяда, Dong-Eui уни-
верситетінде жалғастырады. 

Естеріңізге сала кетейік, университет пре-
зиденті доктор Soo Whan Han өткен жылдың 
қараша айында біздің білім ордасымен Қа-
зақстанның машина жасау саласы үшін ка-
дрлар даярлау саласындағы ынтымақтастық 
туралы Меморандумға қол қойды. 

Семестр бойы Dong-Eui университетіндегі 
студенттеріміз өздігінен жүретін автомобиль-
дерді əзірлеу, жүйелік бақылау жəне электр 

жабдықтарын пайдалану тəжірибесі, автомо-
биль бөлшектерін əзірлеу сияқты курстарды 
оқиды. Dong-Eui университеті əлемге əйгілі 
«Hyundai» автомобиль корпорациясымен 
тығыз жұмыс істейді жəне машина жасау са-
ласына мамандар даярлау мəселесінде үлкен 
тəжірибесі бар. Сондықтан жақын арада «Ма-
шина жасау» ББ бойынша қос диплом бағдар-
ламасы іске қосылады, ал осы жылдың күз 
айларында тағы үш студент Кореяның үздік 
университеттерінің біріне барады.

Тілдік кедергіні еңсеру үшін 
BAITURSYNULY UNIVERSITY базасында 
Корей білім беру орталығы ашылады. 

100 сөзден тұратын жаңалық



Білім ордасы

Бұл бірегей кешен салауатты өмір 
салтының символы ғана емес, өңірдегі 
спортты дамытудың нағыз орталығына 
айналған. Кешен бүгінде өзінің беделді 
спортшыларымен танымал десек артық 
айтқан емес. Бұл кешенің қабырғасында 
Иван Дычко, Денис Кузин, Ерлан 
Омаров және Нұрәділ Ержан сынды 
майталмандар жаттығып, өз қабілеттерін 
шыңдаған.  Қостанай өңірлік 
университетінің «Сұңқар» спорт клубы 
тек өзінің дара майталмандарымен ғана 
мақтанбайды.Спорт кешеннің тәжірибелі 
жаттықтырушылары қатары да аз емес. 
Мәселен бұнда жас өрендерді Волков С.В, 
Карбашов А.А, Күдебаев К.А, Қожахмет 
А,Б, Өтебаев Т.Ю, Какашев А.К секілді 
белгілі жаттықтырушылар дайындайды. 
Сондай жаттықтырушылардың бірі  
Қасымханов Жұмахан Нұрханұлы. 

Спорттың қыр сырын білу үшін азулы 
жаттықтырушымен дидарласып, 
сұхбаттасуды жөн көрдік:

-Жұмахан мырза, мына білуімізше 
өзіңіз Ахаң атындағы оқу орнының 
түлегісіз.  Қазақта «Ұстаздан шәкірт 
озады» деген нақыл сөз бар. Жалпы өз 
ұстазыңыздан оздыңызба?   

- 1990 ж спорт факультетін бітіріп, 
осы А.Байтұрсынұлы атындағы 
Қостанай мемлекеттік университетіне 
түстім. 1990-1994ж аралығында спорт 
факультетінде оқытушы болып жұмыс 
атқардым. Содан бері 1999-2016 жылға 
дейін  «Сұңқарда» жұмыс жасап, 2016 
ж. кейін шебер мектебіне ауысып, онда 
қысқа мерзімде ғана жұмыс атқарып, 
жекпе-жек спорт түріне қайтып келіп 
осы күнге дейін осында жұмыс істеп 
келемін.

- Спорт кешеннің басты мақсаты 
қандай?

- Ең басты мақсатымыз -  келген 
балаларға жақсы тәрбие беріп, жат 
нәрселерден аулақ болсын дейміз, 
спортпен айналысып, болашақта 
еліміздің көк туын желбірететін 
чемпиондар тәрбиелеу.   

- «Сұңқар» спорт кешені қандай 
бағыттар бойынша спортшыларды 
дайындайды? Қандай спорт түрлері 
дамып келеді?

- Бүгінгі күні  «Сұңқар»- да 
көптеген бағыттар бойынша шәкірттер 
тәрбиеленуде.  Бірақ дамып, үздік 
нәтиже көрсетіп келе жатқан бағыттар - 
шаңғы тебу, футбол және күрес түрлері.  
Балаларды қолдау, даму жолдарына 
тоқталсақ, 2010 ж біздің қазақ күрес 

федерациясын басқарған, біздің оқу 
ордамыздың сол кездегі ректоры 
Асқар Мырзахметұлы болды. Оның 
қолдауымен көптеген балаларды сырттан 
шақырдық.  Ол кезде Президенттік, 
ректорлық және республикалық гранттар 
болатын. Президенттік грант болмаса да 
ректорлық грант арқылы балаларға тегін 
білім алуға жағдайлар жасалды.  Асқар 
Мырзахметұлы жас балаларға барынша 
қолдау білдірді: қаржылай да, моральдық 
тұрғыдан да.  Бұл кісінің жасаған игі 
істері біраз жастардың спортқа келіп, 
биік шыңдарды бағындыруына үлкен 
үлес қосқан болатын. Мысалы, менің 
шәкірттерім  де бірнеше әлемдік 
чемпиониаттарға қатысып, көптеген 
жетістікке жетті: 2 жыл көлемінде  4 
спортшымыз ел чемпионы атанса 3 
майталманымыз Азия ойындарының 
жүлдегері  атанды. Ал әлем чемпионың 
шығару үшін мен 10 жылымды сарп 
еттім .

- Спорт кешенінің қазіргі жағдайы 
қалай? Спорттық инвентарьмен 
толықтай қамтылған ба? 

- 2023 жылы университет басшылығына 
Сейітбек Бекенұлы келді. Осы кісінің 
қолдауының арқасында балалар бүгінде 
керек жарақтарына қол жеткізді. Барлық 
жағдайлары жасалып, үй жағдайы, 
тұрмыс-тіршілігіне қаржылай да ақша 
бөлініп жатыр. Ендігі жоспар көптеп 
спортшы шынықтырып, чемпиондар 
санын ұлғайту болып тұр. 

- Халықаралық, республикалық дең-
гейдегі спорт додаларында жетістікке 
жеткен шәкіртеріңізді атап өтсеңіз? 

- Халықаралық аренада өнер көрсеткен 

майталмандарымыз баршылық. Ауыз 
толтырып айтатын спортшыларымыз ол 
- Гербер Максим. Ол 2011 жылы Үнді 
елінде Азия чемпионы атанды. Жыл 
өтіп аталмыш додада Азияның түйе 
палуаны атанды. Азулы спортшылардың 
бірі Талғат Жиентаев. Ол 2014 жылы  
Азия біріншілігінде күміс иеленді. 
Сонымен қатар, Марина Мамытованы 
атап өткен жөн. Марина қызымыз 
ел біріншіліктерінде бірінші болып 
жүрді. Енді, күрестен жуырда Ақтөбе 
қаласында өтетін жарысқа 9 бала қызу 
дайындық үстінде. «Өткен күнге өкпе 
жоқ, келер жылдан үміт көп» демекші 
осы айдаһар жылында шәкірттеріміз 
көптеген жүлделі орындарға иеленіп, 
Азия чемпиондар қатарына қосыла 
берсін дегіміз келеді. 

-  «Сұңқар» спорт кешенінде қазіргі 
уақытта қанша бала дайындалады 
және жас шектеуі барма?

- Біздің клуб ересектер мен 
жасөспірімдерді дайындайтын 
болғандықтан, біз кем дегенде 14-15 
жастан бастап қабылдаймыз. Залда 
ешқандай да шектеу жоқ. Егер біздің 
бұрыңғы шәкірттеріміз келіп, көріп, 
дайындаламыз десе біздің оларға есігіміз 
әрдайым ашық.

- Жұмахан Нұрханұлы, бізге 
уақытыңызды бөліп, спорт 
клубы жайлы берген тұшымды 
ақпараттарыңыз үшін рахмет! Сіздерге 
тек табыс тілейміз. Шәкірттеріңіз тек 
биіктен көріне берсін! 

Батыр Гүлім, 
«Журналистика» ББ 2-курс студенті

«Сұңқар» спорт кешені: 
чемпиондар дүниеге келген жер

Ахмет Байтұрсынұлы атындағы Қостанай өңірлік университетінде жас өрендерді шынықтыратын 
«Сұңқар» спорттық кешені 2011 жылдан бастап жұмыс жасап келеді. 

Он үш жыл көлемінде спорт 
клубтың табалдырығын 
мыңнан астам студент ат-
таған. Ал жылына спорт ке-
шенде 150-ден астам жас өрен 
дайындық жүргізеді. Онда 
футзал, баскетбол, волейбол, 
күрес секілді танымал спорт 
түрлерінен бөлек, әлемде енді 
қарқын алып келе жатқан 
жаңаша спорт үйірмелері де 
бар.Олардың қатарында «Пе-
танк» , «Керлинг», «Паурлиф-
тинг», «құзға шығу спорты» 
секілді түрлері бар. Жалпы 
алғанда кешенде 15-тен астам 
спорт түрінен аптасына бес 
күн бойы үздіксіз жаттығулар 
жүргізіледі. 



О том, как создавалась и развивалась 
самая смешная команда КВН нашего уни-
верситета я беседую с заместителем пред-
седателя  «ИП Руслана Фазылбековича» 
Дарьей Стоногиной. 

- Даша, а когда в чемпионы?
- Скоро! С момента основания команды 

значительно вырос ее уровень. Сейчас мы 
уже не только университетская, но и город-
ская команда и, конечно же, в планах выи-
грать финал областной лиги. 

- В чем особенность именно вашей ко-
манды, ведь только у нас в университете 
8 команд на разных факультетах?

- На самом деле каких-то ярких особен-
ностей у нас нет. Мы такие же игроки, как 
и другие. Самое важное в нашей команде, 
это сохранение дружеской, теплой и остро-
умной атмосферы. Мы, как одна большая 
семья, где все понимают и принимают друг 
друга. По своей сути я - недоверчивый че-
ловек, но только не в команде. На подготов-
ках и репетициях могу рассказать о своих 
проблемах, зная, что меня поддержат и 
поймут. Это, как глоток свежего воздуха 
посреди ежедневной рутины. 

- Но все же, у вас есть какие-то свои от-
личительные черты, ведь так? Ну, хотя 
бы вот интригующее название…

- Да, конечно. Своя изюминка есть в 
каждой команде. В нашем случае, это ин-
тернациональный состав: азербайджан-
цы, русские, казахи. И все мы дружно и 
слажено делаем одно дело - дарим людям 
радость! Наш юмор тоже интернациона-
лен. Мы давно поняли, что он очень выи-
грышно воспринимается. А что касается 
названия, то оно «выстрелило» случайно.  
Как-то основатель команды Кунильский 

Кирилл упомянул имя и отчество своего 
отца. Использовать его в названии команды 
нам показалось символичным и интригую-
щим. И мы попали в точку!

- На пути к финалу были падения, не-
удачи?

- Было много споров, много работы. С 
начала учебного года состав команды был 
изменен и утвержден, и соответственно 
новым составом мы начали активно вли-
ваться в работу. Вышли в областную лигу, 
затем в полуфинал и дальше. Секрет успе-
ха на самом деле прост: любовь к тому, что 
ты делаешь, и упорный труд. 

- Расскажи про самые памятные мо-
менты в команде 

- На первый взгляд, может показаться, 
что самыми запоминающимися в КВН 
являются игры, но это не совсем так. Все 
процессы подготовки к игре - это самые ве-
селые и памятные моменты. Сборы после 
занятий, мозговой штурм, поиск шуток, ре-
петиции - все это сопровождается массой 
положительных эмоций и надолго остается 
в памяти. 

- На что активнее всего реагирует КВ-
Новский зритель? 

- На шутки. Больше всего залу нравятся 
наши шутки с плакатами. На них мы пи-
шем разные фразы или слова, касающиеся 
ситуации, и как только наши ребята с ними 
выходят, зал утопает в смехе. 

- Где вы еще выступали помимо Ко-
станая? 

- Были в Сарыкольском, Мендыкарин-

ском, Тарановском районах,  в Лисаковске. 
И везде на «Ура».

- В завершение нашей беседы расска-
жи, какие планы у вас на ближайшее 
время? 

- В первую очередь, это, конечно же, по-
беда в финале областной лиги КВН «До-
стар». Мы активно к ней готовимся и се-
рьезно нацелены на первое место. А после 
этого, конечно, двигаться дальше. Ведь 
есть и республиканский уровень.

- Спасибо, Даша! Желаю вам удачи и 
обязательно приду за вас поболеть! 

Да, сейчас вселенная КВН раскрывает 
молодые таланты по-новому, радуя тем, 
что популярность и любовь к играм есть 
даже спустя много лет с момента возник-
новения игры. Известный режиссер и лю-
битель КВН Юлий Гусман как-то сказал: 
«КВН счастливо сочетает в себе несколь-
ко вещей. Во-первых, спорт, соревнова-
тельность. Во-вторых, это универсальный 
жанр художественной самодеятельности. 
Ребята — и драматурги, и режиссеры, и 
актеры. В-третьих, КВН — способ мыш-
ления и образ жизни». И с этим нельзя не 
согласиться.

 Гульзада Акшуакова, 
студентка 2 курса 

ОП  «Журналистика»
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Нескучно живем

Юмора - на полмиллиона!
Второй год подряд наша университетская сборная КВН выходит 

в финал областного чемпионата

У КВНа есть свои чемпио-
наты и чемпионы. Финал об-
ластного сезона 2023 прошел 
в  ДК «Мирас». Наши КВН-
щики были представлены уни-
верситетской сборной под 
загадочным названием «ИП 
Руслана Фазылбековича».  Ко-
манда второй год подряд выхо-
дит в финал, и второй год, увы, 
утешается только «серебром» 
и призом в 500 000 тенге.

ДЕНЬ ВЛЮБЛЕННЫХ В 
ФИЗИКУ

Он прошел для  учащихся школ области 
на  факультете машиностроения, энер-
гетики и информационных технологий в 
контексте недавно открытой здесь Инже-
нерной Академии. Преданно влюбленные 
в физику профессор кафедры математики 
и физики Владимир Поезжалов и стар-
ший преподаватель магистр Юрий Мар-
тынюк   продемонстрировали школьникам 
хитрые опыты: прокалывали пакеты, из 
которых вода не выливалась, заставляли 
цилиндр самостоятельно катиться в гору, а 
вату не пропускать влагу. 

35 учащихся  4-9 классов   школ №№2, 
8,  10, 23 Костаная,  Аркалыка, Лисаков-
ска, Аулиекольского, Карабалыкского, 
Федоровского, Камыстинского районов 
наблюдали за всем этими волшебными 
процессами в режиме реального времени. 
Параллельно встреча  транслировалось че-
рез социальные сети всем школам области.

Новость в 100 слов



Ата-бабамыз «Ел басына күн туса,ерлер атқа 

салар ер» деген мақалды бекер айтпаса керек. 
Бүгінгідей дерті асқынған сәбилер көбейген 
кезде, оларға демеу білдіріп, мұқтаж жандарға 
үміт сыйлау нағыз қайырымды жандарға тән іс.  
Қайырымыдылық – адами асыл қасиет. Ендеше, 
бүгінгі таңда жастардың қайырымдылыққа бет 
бұруы көңілді қуантады.

Сондай қайырымдылық іс-шаралардың бірі 
Ахаң атындағы қара шаңырақ студенттерінің 
ұйымдастыруымен  27 ақпан күні «Жастар Са-
райы» мәдениет орталығында өтті. 

Қайырымдылық іс-шарасының өзіндік та-
рихы бар және ол университет жастары үшін 
жарқын дәстүрге айналды. Бірнеше жыл бойы 
университет студенттері осы тамаша іс-шара-
ның бел ортасында жүр. Ал жиналған қара-
жат кішкентай бүлдіршіндердің еміне беріледі. 
Биылғы жылы барлық түскен қаражат кішкен-

тай Дарын Бисімбаевтың еміне берілді.

8 жылдан бері университет көмекке мұқтаж 
жандарға қолдау көрсетіп келеді. Қысқы қайы-
рымдылық балының арқасында Айша Қабыл-
бекованың, Әмина Мұқашеваның, универси-
тетіміздің студенттері Иван Шевченконың, Аят 
Бекентаевтың, Диас Азаматұлының еміне, сон-
дай-ақ Арлан Төлендіге қолдау көрсету мақса-
тында қаражат жиналды

Кеш негізінен, мәдени бағдарламадан тұрады. 
Студенттер кеш бойы өнерлерін паш етіп, іс-ша-
раның жоғары деңгейде өтуіне бар ынта-жігер-
лерін салды.  Кеш барысында үш би орындал-
ды: классикалық, заманауи және биылғы бал-
дың ерекшелігі танго биі болды. Вальске қаты-
сушылар мен қоюшылар университет студент-
терінің өздері. Вальс барысында залдағы ат-
мосфера тек сиқырлы музыка, әдемі киім, биік 
талғамнан ғана тұрған жоқ, сонымен қатар, жа-

стық жалын, толғаныс пен мақтаныш сезімі де 
сезіліп тұрды. Мереке бағдарламасында фа-
культеттердің, институттың, студенттік парла-
менттің белсенділері, сондай-ақ,  Қостанай об-
лыстық филармониясының әртістері өнер көр-
сетті. Мерекеге өткен жылдардың түлектері де 
келді, өйткені олар үшін қайырымдылық бал 
олардың студенттік өмірінің есте қаларлық 
жарқын шақтарының біріне айналған.

Вальс байқауының қорытындысы бойынша 
қазылар алқасы жеңімпаздарды анықтады:

Классикалық вальстағы ең үздік жұп - Напал-
ков Егор (ЭжҚФ, 1 курс) және Платонова Екате-
рина (ЭжҚФ, 2 курс).

Заманауи вальстегі ең үздік жұп - Люц Отто 
(ЭжҚФ, 3 курс) және Анищенко Лана (ӘГҒФ, 
4 курс).

Танго биіндегі ең үздік  жұп-Шаруан Алишер 
(ЭжҚФ, 1 курс) және Горошкова Олеся (ӘГҒФ, 
2 курс).

Университет басшылығына, факультет де-
кандары, институт директоры мен тәрбие жұ-
мысы жөніндегі орынбасарларына, кафедра 
меңгерушілеріне, қызметкерлерге студент-
терімізге қолдау көрсеткені үшін зор алғыс біл-
діреміз.

Балға дайындық аясында оқу ғимараттарында 
«Сәбиге күлкі сыйла» деген атаумен жәрмеңке 
өтіп, түскен қаражат жалпы қорға аударылды.

Кештің жоғары деңгейде өтуіне Қостанай об-
лысының жастар ресурстық орталығының, об-
лыстық филармония әртістерінің және деме-
ушілердің сіңірген еңбегі зор.  Факультеттер 
мен институттың студенттік активі керемет ви-
зит карточкаларын дайындап,кештің көркін қы-
здыра түсті.   

Қайырымдылық акциясы аясында 1 405 

077 теңге жиналып, қаражат Дарынның еміне 
берілді. Жас буынның ыстық ықыласы мен аға 
буынның қамқорлық қолдауын Дарын балақай 
сезініп, тезірек сауығып кетеді деген үміттеміз. 
Осы кешті өткізу барысында күшіміздің бірлік-
те екеніне тағы көз жеткіздік. 

Дарын балақайдың тез сауығып кетуіне шын 
ниеттен тілектеспіз! Жақсылық жасайық, әлем-
де мейірімділік үстемділік құруына өз үлесімізді 
қосайық! 

Диана Ракпанова
Ахмет Байтұрсынұлы атындағы 

ҚӨУ-дің жастар саясаты 
басқармасының бастығы

Қайырымдылық – қайырлы іс
Ахмет Байтұрсынұлы атындағы Қостанай өңірлік университеті қайырымдылық іс-шарасын өткізді. 
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Адам қашан да махаббат пен мейірімге зәру. Өмірде махаббат пен жылу-
лық, қайырымдылық пен жанашырлық секілді сезімдер болмаса, әлемді еле-
стетудің өзі қорқынышты. Адамзат осындай асыл қасиеттердің арқа-
сында адам деген ардақты атқа лайықты. Өмірдің сан алуан сынағы сынға 
алғанда, нарықтың назы қысқанда, саясат сан соқтырғанда адамдықты да 
сақтап қалу оңай емес. Сондай жағдайда адамның адамдық бейнені ұстап 
қалуының өзі бір ғанибет! Ия, өмір жақсы адамдармен, игі істермен өмір! 
Ендеше, жақсылықтың шырағын жағу – әрқайсымыз үшін адами парыз! 

Жұмбақ түрде тұтқындалып, таңқаларлық 
мінез-құлық жүйесіне мәжбүрленген жас жі-
гіт Джозеф К. адам болмысының абсурдтығын 
көрсететін бюрократиялық лабиринтте жұм-
бақ фигуралар мен абсурдты мүйістерді кезде-
стіреді.

Франц Кафка прозасы алаңдаушылық пен 
бағдарсыздық сезімін тудыру қабілетімен ерек-
шеленеді. Оның жанды суреттемелері оқыр-
манды логика мен парасаттылық бұзылмаған 
және адам ақылына сыймайтын күштердің 
мейіріміне бөленетін әлемге батырады. 

Негізінде «Процесс» - бұл билік пен бақыла-
удың табиғатына ой жүгірту. Джозеф К. өзінің 
кінәсіздігін дәлелдеуге және оған тағылған 
айыптарды түсінуге талпынған сайын үмітсіз 
әрекеттері арқылы Кафка биліктің озбырлығы 
мен қарсылықтың түкке тұрғысыздығын әшке-
релейді.

Романның мазмұны адамдар ерікті және 
тұлғасыз институттардың алдында өзін дәр-

менсіз сезінетін заманауи әлемде терең ре-
зонанс тудырады. Ф.Кафканың түсініксіз 
ережелер мен жасырын күн тәртібімен басқа-
рылатын қоғам туралы көзқарасы бұрынғыдай 
өзекті  болып қала береді. 

«Процесс» романы экзистенциалды тақы-
рыптарға байланысты оқырманға күрделі бо-
луы мүмкін, бірақ ол адам жағдайын терең 
түсінуге мүмкіндік береді. Жазушының жат-
тықты, кінәні және мағынаны іздеуді зерттеуі 
бүгінгі күні де оқырмандарды қызықтыруда 
және алаңдатуда.

Қорытындылай келе, «Процесс» - түсініксіз 
күштер билеген әлемде адамның даралық 
үшін күресінің тартымды портретін ұсынатын 
әдебиеттің мәңгілік шедеврі. Бұл роман адам 
тәжірибесінің күрделілігіне қызығушылық та-
нытатын кез келген оқырман үшін таптырмас 
туынды. 

Қанатбек Аружан, 
«Журналистика» ББ 2-курс студенті

Оқуға кеңес

Ф.Кафканың «Процесс» 
романына сын-пікір

Франц Кафканың «Процесс»  романы бюрократия, билік жəне экзистен-
циалдық дағдарысты зерттейді. Сюрреализм рухында жəне психологиялық 
тереңдікте жазылған роман қазіргі өмірдің абсурдтығы мен тұлғаның 
бет-бейнесі жоқ институттарымен күресті терең зерттейді. 

Жақсы іс - жан азығы


